
Primátor Hlohovca Miroslav Kollár: Keď
vyjdú najavo okolnosti prípravy testovania,
neostane kameň na kameni. Most-Híd: Bude
to pre občanov náročné
- CZ24 News | 28. října 2020

SLOVENSKO: Samospráva nie je slúžka centrálnej vlády. V statuse na sociálnej sieti to
uviedol primátor Hlohovca a podpredseda strany Za ľudí Miroslav Kollár v súvislosti so
skrátením trvania celoplošného testovania a z toho vyplývajúcich organizačných zmien,
ktoré majú samosprávy zabezpečiť v priebehu štyroch dní
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Primátor Hlohovca a podpredseda strany Za ľudí Miroslav Kollár

Verí, že mestá a obce to zvládnu. „Hoci sme sa večer dozvedeli, že je takmer všetko inak, že si máme
v podstate všetko zabezpečiť sami,“ dodal v súvislosti s pondelkovým (26. 10.) rozhodnutím vlády a
ministerstva obrany. Ako šéf jednej zo samospráv ubezpečil, že urobí všetko preto, aby plošné
testovanie pre všetkých, ktorí sa na ňom zúčastnia, bolo bezpečné. „Nie pre tých, čo si to vymysleli,
ale pre tých, ktorí budú pracovať na odberných miestach, pre našich občanov a zdravotníkov v
nemocniciach, aby sme oddialili kolaps v nemocniciach,“ dodal.

Zároveň však priznáva, že na základe informácií, ktoré má o stave príprav celoplošného testovania,
považuje celú akciu za zlé a viac politické, ako odborné rozhodnutie. „A keď raz vyjdú najavo
okolnosti prípravy tejto ‚operácie‘, nezostane kameň na kameni,“ dodáva.

Dodal, že od iniciátorov očakáva len to, že v sobotu ráno príde vojak s testami a certifikátmi. „A že si
to tam celé odstojí a bude niesť zodpovednosť za dianie na každom odbernom mieste. Také odberné
miesto, na ktorom zodpovedná osoba z Ozbrojených síl SR nebude, neotvorím,“ dodal Kollár.

Plošné testovanie

Predseda vlády SR Igor Matovič (OĽANO) počas pondelkového rokovania ústredného krízového
štábu uviedol, že celoplošné testovanie obyvateľstva sa po tom pilotnom na Orave a v okrese
Bardejov uskutoční, no bude mať dvojdňový formát, počas najbližšej soboty (31. 10.) a nedele (1.
11.).

Ako priblížil minister obrany Jaroslav Naď (OĽANO), rozhodnutie zmeniť dni testovania na sobotu a
nedeľu, namiesto pôvodného plánu testovať od piatka do nedele, súvisí s personálnymi, logistickými
a materiálnymi limitmi. Náčelník Generálneho štábu Ozbrojených síl SR Daniel Zmeko doplnil, že
velenie operácie sa bude venovať jej preplánovaniu.



Zmena trvania testovania znamená aj zmenu počtu potrebných odberných miest.

Most-Híd: Samosprávy zatiaľ nemajú všetky potrebné informácie

Samosprávy zatiaľ nedisponujú všetkými potrebnými informáciami o víkendovom celoplošnom
testovaní na COVID-19. Tvrdia to podpredsedovia mimoparlamentnej strany Most-Híd Attila Agócs,
Michal Goriščák, Karol Pataky a Marián Tóth.

„Podklady a materiály potrebujeme najneskôr 48 hodín pred začatím testovania,“ uviedli v
stanovisku s tým, že inak nie je možné zabezpečiť plynulosť a bezpečnosť. Zároveň vyzvali občanov,
aby sa na testovaní zúčastnili. TASR o tom informovala hovorkyňa strany Klára Magdeme.

Podľa podpredsedov Mosta je nevyhnutné čo najskôr vyjasniť všetko okolo testovania, zabezpečenia
ochranných pomôcok a priestorov.

„Kto a ako zabezpečí dezinfekciu priestorov a pre personál, kto zabezpečí potrebné
materiály a odovzdá know-how miestnym, aby sa testovanie uskutočnilo bez problémov. O
finančnej pomoci zo strany vlády pre samosprávy na pokrytie výdavkov spojených s
hygienickými opatreniami ani nehovoriac,“ načrtli.

Ako doplnili, s celoplošným testovaním vznikajú samosprávam ďalšie výdavky na materiálové
zabezpečenie, pričom im neboli uhradené výdavky ani z prvej vlny.

Aj pri špičkovej organizácii bude testovanie pre občanov náročné, myslia si podpredsedovia
strany. Poukázali pritom na skúsenosti z minulého víkendu, podľa ktorých môžu ľudia stáť v rade na
test aj niekoľko hodín. Nepomôže podľa nich ani to, že ústredný krízový štáb zrušil piatkové
testovacie dni. Poukázali tiež na záťaž zdravotníckeho a administratívneho personálu.

Ľudí vyzvali na trpezlivosť a zodpovednosť. „Aj keď stále nevieme presne, aký bude prínos plošného
testovania v boji proti koronavírusu, prosíme občanov, aby sa v čo najväčšom počte zúčastnili na
testovaní,“ dodali.


